
 
Zápis z 225. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 28. 5. 2013 v Opavě 
 

Přítomni:  Vaněk, Sedlář, Vojtal, Harasimová, Urbanec, Janiš, Kolibová, Čermák, Žáčková, 
Siostrzonek, Bernatík, Botlík, Ševčík 

Omluveni:  Franěk, Rojík, Šperka, Fidler, Fogltonová, Řihák, Mužný, Tomiczková, Kopková 

Neomluveni:  

Hosté:  Koliba, Kamrádová 

 
 
 
PROGRAM: 
 

1. Výroční zprávy Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

a. Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

b. Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

c. Hodnocení činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

2. Legislativní záležitosti 

a. VIII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě 

b. Organizační schéma Slezské univerzity v Opavě 

3. Hospodářské záležitosti 

a. Rozpočet Slezské univerzity na rok 2013 

b. Zřízení věcného břemene v rámci stavby „Zavlažovací systém pro Ptačí vrch“ 

4. Studijní záležitosti 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2013/2014 

b. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

c. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky.  
 

5. Různé 
 
 
 
Předseda AS SU RNDr. Vaněk přivítal přítomné členy senátu a hosty. Seznámil senátory 
s programem jednání. Všichni senátoři s programem souhlasili. Senát prohlásil jako neusnášení 
schopný. Navrhl projednat všechny body a hlasovat následně per rollam. Dodatečně zaslaný 
materiál „Studijní a zkušební řád doktorských studijních programů SU OPF“ navrhl zařadit na 
příští zasedání AS SU, jelikož v materiálu nebyla promítnuta legislativní změna týkající se 
rodičovství. Upozornil na časovou tíseň schválit Výroční zprávy, které je nutné do 30. 6. 2013 
zaslat na MŠMT.  



 

1. Výroční zprávy Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

a. Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

b. Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

c. Hodnocení činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2012 

 

Koliba: Omluvil pana rektora ze zasedání z důvodu zahraniční pracovní cesty a pana kvestora 
z důvodu jednání na MŠMT. Konstatoval, že všechny tři materiály spolu úzce souvisí a jedná se 
o materiály, které se zpracovávají každoročně a zasílají na MŠMT jako materiály hodnoticí za 
uplynulé období. Informoval, že tyto materiály mají předepsanou strukturu z MŠMT a my jsme 
povinni strukturu dodržet. Oproti loňskému roku došlo k jedné výraznější změně, a to, že na rok 
2012 byl poprvé schvalován MŠMT Institucionální rozvojový plán. Tento IRP měl nové podmínky 
pro plnění. Bylo třeba všechny ukazatele podle MŠMT splnit minimálně na 75%, pokud by se tak 
nestalo a nebylo splněno, nastala by sankce ze strany MŠMT. My jsme ho splnili v pořádku. 
Změna spočívá také v tom, že k IRP dává stanovisko také Správní rada, která ho musí 
vyhodnotit. Hodnocení proběhlo, žádné připomínky nebyly. IRP je také součástí výroční zprávy. 
V IRP se nám nepodařilo na 100% naplnit pouze jeden ukazatel, a to v rámci ERASMU.  Vyjelo 
méně studentů, než se předpokládalo. Pro příští období se počítá pouze s názvem 
Institucionální plán. Záměr M!ŠMT směřuje ke kontraktovému financování, tedy k financování na 
základě smlouvy s MŠMT ohledně nepřekročitelných limitů. Tyto materiály byly projednány ve 
Vědecké radě SU, ve Správní radě SU, předtím ve vedení univerzity a kolegiu rektora. Materiál 
předkládáme v podobě, v jaké bude zaslán na MŠMT. 

Diskuze: 

Urbanec:  Upozornil na str. 12 v materiálu Hodnocení činnosti – poměr přepočteného počtu 
pracovníků na konci v komentáři – by mělo být „...v roce 2011 došlo k poklesu…“, je nesprávně 
uvedeno „…v roce 2012 …“. 

Kolibová: Vznesla dotaz, že ve výroční zprávě o činnosti na str. 71 – magisterské a navazující 
studijní programy není u FVP zmíněna „veřejná správa a sociální politika“, která byla 
reakreditována. 

Vaněk: Upřesnil, že jsou zde zmíněny pouze akreditace, které proběhly v roce 2012. 

 

2.Legislativní záležitosti 

 

a. VIII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě 

b. Organizační schéma Slezské univerzity v Opavě 

 

Koliba: Konstatoval, že byla předložena jak změna Statutu, tak části úplného znění se 
zapracovanými změnami. Také bylo předloženo organizační schéma, se změnou Statutu SU 
úzce souvisí. Informoval, že bylo zrušeno Vzdělávací centrum, které již není součástí a 
univerzitními pracovišti jsou Univerzitní knihovna, Centrum informačních technologií, 
Akademická poradna a Vztahy s veřejností. Ve Statutu SU došlo také ke změně v článku 26. 
Změna byla projednána na kolegiu rektora bez připomínek. 



 

 

 
Diskuze: 
 
Urbanec: Upozornil na gramatickou chybu  - první odstavec „tato pracoviště“ 
  
Vaněk: Informoval, že organizační schéma není součástí statutu a je zpracováno dle nového 
znění Statutu SU. 
 

3.Hospodářské záležitosti 
 

a. Rozpočet Slezské univerzity na rok 2013 
 
Vaněk: Informoval senátory, že akademické senáty fakult schválily jednotlivé položky v rámci 
fakultních rozpočtů, které byly vyrovnané. 
  
Kamrádová: Potvrdila, že rozpočty byly vyrovnané. Informovala, že v přiloženém komentáři je 
také popsán uplynulý rok 2012. Součástí jsou také tabulky, jedna v rámci syntetických a jedna 
v rámci analytických účtů. 
 
 
Diskuze: 
 
Nikdo neměl žádné připomínky a dotazy. 

 

b. Zřízení věcného břemene v rámci stavby „Zavlažovací systém pro Ptačí 
vrch“ 

 

Kamrádová: Informovala, že materiál byl projednán ve Správní radě SU a Magistrát města 
Opavy byl požádán o návrh smlouvy, aby došlo k vzájemné dohodě. Bude uzavřena na základě 
znaleckého posudku, který bude zpracovávat magistrát.  

 
Diskuze: 
 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 
4. Studijní záležitosti 

 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2013/2014 

b. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

c. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky 

 

Koliba: Požádal místopředsedu RNDr. Sedláře o předložení materiálů. 



Sedlář: Konstatoval, že vzhledem k tomu, že Matematický ústav nemá svůj Akademický senát, 
je nutné, aby tyto materiály schvaloval AS SU. Tyto materiály jsou předkládány každoročně a 
dochází v nich jen k drobným změnám. V letošním roce byly navýšeny uznávané kredity 
předmětů „B“. Jinak jsou materiály předloženy beze změn oproti minulému roku. 

 
Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky a dotazy. 
 
 

5.Různé 
 

a)  

Vaněk: Znovu konstatoval, že studijní a zkušební řád doktorských studijních programů by měly 
odrážet platnou legislativu, tudíž by měla být zapracována změna zákona týkající se rodičovství. 

Bernatík: Upozornil na článek 9 výše uvedeného materiálu, kde je zmíněno mateřství a 
rodičovství. 

Sedlář: Konstatoval, že změna se týká doby, která se nezapočítává do doby studia a jedná se o 
změnu v zákoně z konce března. 

Vaněk: Požádal zástupce FVP a FPF, aby iniciovali na svých fakultách zapracování změn. 
 
b) 
Vojtal: Informoval, že v srpnu se dožívá emeritní rektor prof. Černohorský jubilea 90 let. Vznesl 
dotaz, zda by nebylo vhodné připomenout jubileum např. v rámci zahájení akademického roku. 
 
Koliba: Konstatoval, že návrh přednese na poradě vedení, zda se o něčem podobném uvažuje. 
Souhlasil, že by bylo vhodné připomenout takto významné jubileum. 
 
Kolibová: Navrhla např. vydání zvláštního číslo elektronických novin z podnětu akademického 
senátu. 
 
c)  
Vaněk: Konstatoval, že je nutné zharmonizovat termíny státnic se zasedáním Akademického 
senátu pro příští období, aby se neopakovala situace, že senát nebude usnášení schopný. 
 
 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 18. června v Karviné v 10.00 hodin. 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 28. 5. 2013 
Za správnost: RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D.  


